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Композитор Владимир Михайлович Блок (1932–1996) — ученик А. Н. Александрова,

В. Я. Шебалина, Э. Г. Гилельса. Среди огромного количества созданных музыкальных

произведений особое место занимает концерт для альта, написанный в 1989 году. Произ-

ведение отличается ясной формой, энергичным ритмом, виртуозностью, красивой канти-

леной в третьей части. Танцевальный финал завершает цикл концерта.

Альтовая партия концерта переложена для виолончели заслуженным артистом Рос-

сии, профессором А. И. Загоринским. Звучание инструмента придаст музыке концерта но-

вые, более глубокие тембры и звуковые краски. Партия виолончели будет способствовать

популяризации этого сочинения талантливого композитора.

УДК 787.2

ББК 85.955.5

Б 70 Blok V. M. Concerto for viola and orchestra. Clavier. With the
application of the cello part in the transcription by A. I. Zagorinsky :
sheet music / V. M. Blok. — 3rd edition, ster. — Saint Petersburg :
Lan : THE PLANET OF MUSIC, 2023. — 80 pages. — Text : direct.

The composer Vladimir Mikhailovich Blok (1932–1996) was a student of A. N. Alexandrov,

V. Y. Shebalin, E. G. Gilels. Concerto for viola and orchestra, written in 1989, occupies a special

place among the huge number of music works created by Blok. The work is distinguished by a

clear form, vigorous rhythm, virtuosity, beautiful cantilena in a 3rd movement. The dance finale

completes the concerto cycle.

The viola part of the concerto is arranged vor a cello by A. I. Zagorinsky, honoured artist of

Russia, professor. The sound of this instrument will give new, deeper timbres and sound colors

to the concerto music. The cello part will contribute to the popularization of this work by a

talented composer.
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